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Protokół 

z XXXVII Zwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Raciążu 

z dnia 27 marca 2023 r. 

OK.0002.2.2023 

 

XXXVII Zwyczajna Sesja Rady Miejskiej w Raciążu odbyła się w budynku Miejskiego 

Centrum Kultury, Sportu i Rekreacji im. Ryszarda Kaczorowskiego w Raciążu, przy                          

ul. Parkowej 14 

 

Sesję rozpoczęto o godzinie: 13:00 

Zakończono o godzinie: 15:00 

Obecni radni wg załączonej listy obecności. 

 

Ad – 1 

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

  

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Miejskiej w Raciążu Paweł Chrzanowski 

poinformował, że Burmistrz chwilę się spóźni na obrady. Przywitał Sekretarza Renatę 

Kujawę, Skarbnika Marię Karwowską, radcę prawnego Magdalenę Chrzanowską oraz 

inspektor do spraw Rady Miejskiej Katarzynę Wawrowską.  

  

Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że w posiedzeniu Sesji uczestniczy               

13 radnych, a zatem można skutecznie obradować i podejmować prawomocne uchwały.  

Przewodniczący Rady poinformował zebranych, że dzisiejsze obrady Sesji są nagrywane                     

i transmitowane na żywo na profilu Urzędu Miejskiego na stronie Facebook.  

 

Ad – 2 

Przyjęcie protokołu z sesji poprzedniej 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół z poprzedniej Sesji Rady był do wglądu 

dla radnych. 

Przewodniczący Rady poprosił o głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z XXXVI 

Zwyczajnej Sesji Rady Miejskiej z dnia 30 stycznia 2023 r. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 
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Ad – 3 

Komunikaty 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji i  stwierdzenie  prawomocności obrad; 

2. Przyjęcie protokołu z ostatniej Sesji; 

3. Komunikaty 

4. Wystąpienia zaproszonych gości,  

5. Sprawozdanie z działalności organu wykonawczego jednostki stanowiącej samorządu 

gminnego; 

6. Wystąpienia Przewodniczących stałych Komisji Rady Miejskiej 

7. Dyskusja nad projektami uchwał; 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

• ustalenia Regulaminu  Pomocy Zdrowotnej dla nauczycieli 

• uchylenia Uchwały Nr XXXVI/321/2023 Rady Miejskiej w Raciążu z dnia                          

30 stycznia 2023 roku w sprawie udzielenia Powiatowi Płońskiemu pomocy 

finansowej w formie dotacji celowej z budżetu Gminy Miasto Raciąż                                                               

na dofinansowanie zadania pn.”Przebudowa drogi powiatowej nr 3021W 

Płońsk-Raciąż. 

• wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy na dzierżawę części 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Miasto Raciąż 

• wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy na dzierżawę części 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Miasto Raciąż 

• wyboru przedstawicieli Rady Miejskiej w Raciążu do Raciąskiej Rady 

Działalności Pożytku Publicznego IV kadencji; 

• zmieniająca Uchwałę Nr XXIII/204/2021 Rady Miejskiej w Raciążu z dnia                      

21 czerwca 2021 roku w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w 

skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miasto Raciąż 

• programu udzielania dotacji na finansowanie lub dofinansowanie kosztów 

wymiany źródeł ciepła 

• zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasto Raciąż, 

•  zmian w uchwale budżetowej Gminy Miasto Raciąż na rok 2023. 

9. Wolne wnioski i zapytania; 

10. Zamknięcie obrad.  
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Sekretarz Miasta poprosiła o zdjęcie z porządku obrad uchwałę zmieniającą uchwałę nr 

XXXVI/300/2018 Rady Miejskiej w Raciążu z dnia  23 marca 2018 r. w sprawie podziału Miasta 

Raciąża na stałe obwody głosowania oraz ustalenia ich numerów, granic i siedzib obwodowych 

komisji wyborczych oraz Uchwałę zmieniającą Uchwałę nr XXXVI/299/2018 Rady Miejskiej w 

Raciążu z dnia   23 marca 2018 r. w sprawie podziału Miasta Raciąża na okręgi wyborcze, określenia 

ich granic i numerów oraz ustalenia liczby radnych wybieranych w okręgach wyborczych. 

 

Sekretarz oprosiła również o wprowadzenie do porządku obrad Uchwały w sprawie przeznaczenia 

do sprzedaży w formie przetargu lokalu mieszkalnego nr 9 położonego w Raciążu przy pl. 

Adama Mickiewicza 18/22 I, Uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla części terenów przy ul. Płockiej oraz ul. Zawoda w 

Raciążu oraz Uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentów miasta Raciąża.  

 

PRZEWODNICZĄCY RADY prosi o przegłosowanie zdjęcia z porządku obrad uchwałę 

zmieniającą uchwałę nr XXXVI/300/2018 Rady Miejskiej w Raciążu z dnia  23 marca 2018 r. w 

sprawie podziału Miasta Raciąża na stałe obwody głosowania oraz ustalenia ich numerów, granic i 

siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

 Uchwała prowadzona do porządku obrad jednogłośnie. 

 

PRZEWODNICZĄCY prosi o przegłosowanie zdjęcia z porządku Uchwałę zmieniającą 

Uchwałę nr XXXVI/299/2018 Rady Miejskiej w Raciążu z dnia   23 marca 2018 r. w sprawie podziału 

Miasta Raciąża na okręgi wyborcze, określenia ich granic i numerów oraz ustalenia liczby radnych 

wybieranych w okręgach wyborczych. 

 Uchwała prowadzona do porządku obrad jednogłośnie. 

 

PRZEWODNICZĄCY RADY prosi o przegłosowanie wprowadzenia do porządku obrad 

Uchwałę w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w formie przetargu lokalu mieszkalnego nr 9 

położonego w Raciążu przy pl. Adama Mickiewicza 18/22 I. 

Uchwała prowadzona do porządku obrad jednogłośnie. 

 

PRZEWODNICZĄCY RADY prosi o przegłosowanie wprowadzenia do porządku obrad 

Uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części terenów przy ul. Płockiej oraz ul. Zawoda w Raciążu 

Uchwała prowadzona do porządku obrad jednogłośnie. 
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PRZEWODNICZĄCY RADY prosi o przegłosowanie wprowadzenia do porządku obrad 

Uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla fragmentów miasta Raciąża 

Uchwała prowadzona do porządku obrad jednogłośnie. 

 

PRZEWODNICZĄCY RADY prosi o przegłosowanie nowego porządku obrad.  

Nowy porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad – 4 

Wystąpienia zaproszonych gości 

 

Przewodniczący Rady przywitał Burmistrza Miasta Mariusza Godlewskiego, który przybył 

na Sesję.  

 

Członek Zarządu Powiatu Płońskiego Pan Artur Adamski – poinformował, że 

najważniejszą najważniejsza informacja ostatnich dni jest taka, że od 15 marca w Raciążu w 

pełnym zakresie godzin funkcjonuje Nocna i Świąteczna Pomoc Lekarska. Chciałbym 

podziękować wszystkim samorządowcom, którzy byli zaangażowani w ponowne 

uruchomienie NPL i którzy uważali, że taka pomoc w Raciążu jest potrzebna. Dwa dni przed 

otwarciem zastąpiła  kontrola NFZ-u ,lokal został odebrany i funkcjonuje tym samym 

punkcie, w którym był do tej pory. W większej części działalność jest finansowana z NFZ 

więc uważamy to za nasz lokalny sukces. Punkt działa w pełnym zakresie godzin, bo 

pojawiały się pomysły, żeby je ograniczyć w związku z brakiem środków  na dofinansowanie. 

Były propozycje, żeby działał tylko w dni świąteczne czy w weekendowe jednak okazało się, 

że poziom dofinansowania jest na cały wymiar godzin. Dofinansowanie jest na poziomie 

około 90% dokładnie nie liczyłem, ale mniej więcej tak to się kształtuje, więc od 15 marca 

możemy codziennie od godziny 18:00 możemy uzyskać pomoc.  

Bardzo dobrze funkcjonuje filia Wydziału Komunikacji  w Raciążu. Bywały dni, że 

pracownicy musieli zostać po godzinach bo było tylu interesantów. Siłą rzeczy z punktu 

korzysta więcej mieszkańców z terenu Gminy gdyż po prostu jest ich więcej. Niemniej jednak 

z każdej miejscowości w Powiecie Płońskim mogą tutaj przyjechać mieszkańcy i 

zarejestrować samochód. Jeśli chodzi o filię punktu Powiatowego Urzędu Pracy to do tej 

pory, korzystało z niego kilkadziesiąt osób. Urząd pracy sam wyznacza terminy na 

odnotowania, więc można z tego wywnioskować, że w najbliższych dniach z usług punktu 

skorzysta nawet kilkadziesiąt osób dziennie, bo tak to wygląda przy odnotowaniach.  Po tych 

prawie dwóch miesiącach od otwarcia, zarówno punkt wydziału komunikacji jak i urzędu 
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pracy funkcjonują bardzo dobrze. Sporadycznie zdarza się, że jeśli ktoś przyjdzie do punktu 

przed końcem pracy wydziału, to może być poproszony o przyjście następnego dnia, ale 

raczej są to pojedyncze sytuacje.   

W kolejnym roku ponowiliśmy właściwie wniosek o modernizację hali sportowej w Zespole 

Szkół w Raciążu opiewający na kwotę około 500 000 zł. Czekamy na wyniki, miejmy 

nadzieję, że będą pozytywne i w tym roku uda się przeprowadzić remonty.  Są to remonty 

generalne, z naprawą nawierzchni, cyklinowaniem i lakierowaniem podłóg, gdyż od początku 

funkcjonowania szkoły nie była była naprawiana. Dodatkowo teraz szkoła przeprowadziła 

projekt Grupy Wyszehradzkiej dotyczący wymiany osób z Czech. Z tego co wiem szkoła jest 

już po rozmowach jakby czeska strona ma taki sam projekt składać na to, żeby gościć naszych 

mieszkańców u siebie. 

Jeżeli Państwo macie jakieś pytania to chętnie odpowiem. 

 

Radny Dariusz Dobrosielski – Panie radny, mam pytanie odnośnie projektu ulicy 

Warszawskiej. Słyszymy różne historie, różne wersje, z mediów dowiadujemy się, że ta nasza 

prowincjonalna ulica Warszawska jest mniej ważna niż jakieś nowe rondo w stolicy powiatu. 

Chcielibyśmy wiedzieć jak ta sprawa wygląda. 

 

Pan Artur Adamski – Potwierdzę, że takie słowa padały na sesji powiatowej z ust radnych, 

którzy są mieszkańcami Płońska. Myślę, że wszystkie drogi w powiecie są ważne, chociaż to 

rondo, o których Pan wspominał jest istotną inwestycją też w Płońsku. Sytuacja wygląda tak, 

że były dwa przetargi na ulicę Warszawską, oba niestety poza zakresem możliwości 

finansowych. Jak przypomnę, szacowany koszt modernizacji ulicy Warszawskiej to był 

określony na 5 200 000 zł. Były to szacunki z całą infrastrukturą. Przy pierwszym przetargu 

wyszło około 1 700 000  zł. więcej, a przy drugim około 2 000 000 zł. Kwestia jest taka, że 

modernizacja ulicy Warszawskiej prawdopodobnie zostanie odsunięta w czasie, w sensie 

takim, że na pewno nie nastąpi to w tym roku. Myślę, że wykonawcy korzystają z sytuacji, 

jaka jest na rynku, czyli de facto wszystkie gminy, powiaty, czy samorządy dostają dotacje  na 

drogi, co powoduje straszny wzrost kosztów przy ich budowie. 675 metrów ulicy 

Warszawskiej ze stałą infrastrukturą miało po ostatnim przetargu kosztować ponad 6 700 000 

zł, więc niestety siłą rzeczy przy braku środków, bo wszyscy się borykamy z tym samym 

problemem, prawdopodobnie Powiat będzie musiał przełożyć realizację tej inwestycji, mam 

nadzieję, że na przyszły rok. 
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Ad - 5 

Sprawozdanie z działalności organu wykonawczego jednostki stanowiącej                         

samorządu gminnego. 

 

Burmistrz Miasta Mariusz Jerzy Godlewski poinformował, że  ramach realizacji projektu pn.: 

„Wzrost Potencjału Kulturalnego Regionu Poprzez Rozwój Infrastruktury Kulturalnej 

w Gminie Miasto Raciąż” nastąpiły następujące czynności: w dniu 24.02.2023 r. podpisano 

umowę na wykonanie remontu wnętrza biblioteki oraz pomieszczenia z przeznaczeniem na 

rozgłośnię radiową w MCKSiR, zgodnie z dokumentacją techniczną dotyczącą aranżacji 

wnętrza biblioteki, w tym m.in. wykonania pracowni tematycznych: Dziejów Raciąża, 

fotograficzna, ceramiczna, multimedialna. Wykonawcą robót jest konsorcjum firm: 

COMFORT-THERM Łukasz Krawczyk – lider, Wróblewo – Osiedle 11/17, 09-152 

Naruszewo, COMFORT-THERM Sp. z o.o. – partner, Ul. Paskowa 9B, 09-100 Płońsk, EM-

BUD COMPLEX Emilia Ziółkowska – partner, ul. Miła 15, 05-252 Chajęty. Oferowana cena 

za wykonanie robót wynosi 1 058 178,64 zł brutto. Termin wykonania robót budowlano-

montażowych to 15.06.2023 r. Ponadto pod koniec stycznia rozpoczęły się prace ziemne w  

zakresie wykonania placów zewnętrznych przy MCKSiR oraz Bibliotece Miejskiej.  

Koszt ogólny projektu:     2 640 989,65 zł 

Dofinansowanie:             1 521 404,63 zł 

Promesa dla Kultury :       533 596,82 zł 

Wkład własny:                  585 988,20 zł 

 

W ramach zadania pn.: Budowa dwóch budynków mieszkalnych wielorodzinnych 

położonych w Raciążu przy ul. Akacjowej, dofinansowanego ze środków Banku 

Gospodarstwa Krajowego w wysokości 80 % kosztów kwalifikowalnych w ramach Funduszu 

Dopłat zostaną wybudowane 2 bloki trzykondygnacyjne bez podpiwniczenia, w których 

znajdą się łącznie 42 mieszkania. Projekt przewiduje również wykonanie zagospodarowania 

terenu przyległego do bloków w zakresie utworzenia ok. 48 miejsc parkingowych, w tym ok. 

10  dla osób niepełnosprawnych, plac zabaw oraz utworzone zostanie wydzielone miejsce na 

śmietniki.  W budynku A obecnie odbywają się prace wykończeniowe robione są posadzki                

i instalacje wewnętrzne. W budynku B stawianie są ścianki działowe, prowadzone są prace 

instalacyjne. Odbywa się również, zagospodarowanie terenu poprzez utwardzenie terenu oraz 

wykonanie instalacji zewnętrznych.  

Termin realizacji robót to 17 miesięcy od podpisania umowy z Wykonawcą. tj. sierpień 

2023r.  
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Planowany koszt ww. inwestycji to 8 358 331,01 zł 

Kwota dofinansowania z BGK       6 686 664,80 zł  

Wkład własny                                 1 671 666,21 zł 

 

W dniu 11.07.2022 r. dokonano podpisania umów na realizację robót budowlanych w ramach 

zadania pn.: „Przebudowa i budowa dróg gminnych w Raciążu wraz z infrastrukturą 

techniczną” z podziałem na III części: 

Część I: „Rozbudowa ul. Jesionowej i przebudowa ul. Lipowej w Raciążu” 

Część II: „Przebudowa ul. Wolności, ul. Parkowej, ul. Młodzieżowej oraz budowa  

ul. Spółdzielczej i ul. Szwedzkiej w Raciążu” 

Część III: „Budowa ul. Wnorowskiego, ul. Zielińskiego, ul. Chrobrego, ul. Mieszka I,  

ul. Batowego oraz przebudowa ul. Dobrzańskiego w Raciążu”.  

Wykonawcą jest Zarząd Dróg i Mostów z Płońska.  Zadanie realizowane jest w formule 

„zaprojektuj i wybuduj”. Termin na opracowanie dokumentacji oraz otrzymanie wszelkich 

decyzji administracyjnych, uzgodnień i pozwoleń na budowę to 30.03.2023 r.  

 

W dniu 14.06.2022 r. Gmina Miasto Raciąż otrzymała Wstępne Promesy dofinansowania 

następujących inwestycji ze środków Rządowego Funduszu Polski Ład: Programu Inwestycji 

Strategicznych: REWITALIZACJA CENTRUM MIASTA RACIĄŻA polegającej na 

rewitalizacji terenów zielonych i historycznych. Zadanie obejmuje m.in. tereny dwóch 

parków miejskich zlokalizowanych w Raciążu, plac A. Mickiewicza, teren przyległy do 

budynku Urzędu Miejskiego, skwer przy ul. Wolności oraz teren historycznego grodziska 

"Wodna Góra" wraz z przebudową części ul. Wolności. Zaplanowano m.in. nowe nasadzenia 

drzew, wykonanie alejek parkowych. W ramach zadania utworzona zostanie poszerzona 

strefa relaksu obejmująca m.in. teren Parku Miejskiego zlokalizowanego przy ul. Mławskiej 

w Raciążu. Teren ten łączy się bezpośrednio z obecnie istniejącym obszarem rekreacyjno-

sportowym – plac zabaw z plenerową siłownią. Ponadto w ramach zadania zaplanowano do 

utworzenia również ścieżki edukacyjne w ww. Parku Miejskim. Na terenie parku miejskiego 

zlokalizowanego na placu Adama Mickiewicza w Raciążu rewitalizacja terenu będzie 

obejmowała  

m.in. utworzenie fontanny posadzkowej oraz wykonanie nowych nasadzeń. 

 

W dniu 14.03.2023 r. rozpoczęliśmy procedurę zlecenie wykonania ww. robót w formule 

„zaprojektuj i wybuduj” przez Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w 

Raciążu Sp. z o.o. w trybie zamówienia z wolnej ręki w trybie on-house.  
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Koszt ogólny zadania:    4 900 000,00 zł 

Dofinansowanie:           4 410 000,00 zł 

Wkład własny:                  490 000,00 zł; 

 

MODERNIZACJA STACJI UZDATNIANIA WODY polegająca na budowie 3 studni 

głębinowych, zakupu i instalacji nowego systemu uzdatniania wody z poprawą barwy, zakupu 

agregatu prądotwórczego oraz przebudowy instalacji zbiornika wód popłucznych. Realizacja 

przedmiotowej inwestycji pozwoli zapewnić bezawaryjną pracę Stacji Uzdatniania Wody, w 

którą zaopatrywani są zarówno mieszkańcy Miasta 

i Gminy Raciąż. W dniu 15.03.2023 r. wszczęto kolejne postępowanie na wyłonię 

wykonawcy zadania w formule „zaprojektuj i wybuduj”. Poprzednie postępowanie 

unieważniono ze względu na niewystarczające środki jakie zamierzano przeznaczyć na 

realizację zadania w stosunku do najniższej oferty jak została złożona w postepowaniu.  

 

Koszt ogólny zadania:    4 000 000,00 zł 

  Dofinansowanie:           3 800 000,00 zł 

Wkład własny:                  200 000,00 zł. 

 

Gmina Miasto Raciąż w roku 2023 ma do wykonania przebudowy bądź budowy 

następujących ulic: Płocka, Przechodnia, Sportowa, Reymonta oraz Polna. Realizacja 

inwestycji jest współfinansowana ze środków budżetu Województwa Mazowieckiego w 

ramach Instrumentu zadań ważnych dla równomiernego rozwoju województwa 

mazowieckiego. 

 

W dniu 10.03.2023 r. Gmina Miasto Raciąż podpisała umowę o dofinansowanie zadania na 

realizację projektu pn.: „Bezpieczny pieszy – doposażenie i wyniesienie przejść dla pieszych 

na terenie Raciąża oraz doposażenie Szkoły Podstawowej im. Stanisława Konarskiego w 

zakresie edukacji komunikacyjnej”. Zadanie realizowane będzie w ramach Programu 

Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko na lata 2014-2020.  

Realizacja projektu obejmuje doposażenie 5 przejść dla pieszych wyznaczonych na terenie 

miasta Raciąża w następujących lokalizacjach: 

1) ul. Mławska na wysokości Ośrodka Zdrowia (ul. Mławska 15)  

2) ul. 19 Stycznia na wysokości posesji nr 7A i 9 (dwa przejścia dla pieszych)  

3) ul. Kilińskiego na wysokości Szkoły Podstawowej w Raciążu (nr posesji 62B)  

4) ul. Płocka na wysokości posesji nr 22.  
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Ponadto w ramach zadania Wnioskodawca poza działaniami infrastrukturalnymi dotyczącymi 

przejść dla pieszych, szczególnie ważnych dla prawidłowego poruszania się wszystkich 

uczestników ruchu drogowego, a tym samym dbanie o ich bezpieczeństwo, zamierza 

doposażyć Szkołę Podstawową im. Stanisława Konarskiego w Raciążu w urządzenia i obiekty  

o charakterze edukacji komunikacyjnej. Zakupione zostaną: 

a) Miasteczko rowerowe mobilne, składającego się z obiektów przeznaczonych do nauki 

przepisów ruchu drogowego i praktycznego szkolenia w zakresie ruchu pieszych oraz przede 

wszystkim do nauki jazdy na rowerze, m.in. rondo, przejście dla pieszych, przejazd kolejowy, 

rogatka wraz z sygnalizatorami komorowymi edukacyjnymi – które będą wykorzystywane 

jako części składowe miasteczka rowerowego mobilnego lub jako odrębne urządzenia do 

nauki dzieci w wieku wczesnoszkolnym w zakresie bezpiecznego korzystania z przejścia dla 

pieszych; 

b) Symulator szkoleniowy roweru - urządzenie przeznaczone do użytkowania w placówkach 

w zakresie bezpiecznego poruszania się po drogach publicznych; 

c) Trenażer czasu reakcji - urządzenie przeznaczone do sprawdzania i podnoszenia 

sprawności w zakresie czasu reakcji na bodźce świetlne i obserwację otoczenia; 

d) Symulator zderzenia - symulator pozoruje uderzenie czołowe pojazdu w stałą, nieruchomą 

przeszkodę z prędkością 6-10 km/h. 

Termin realizacji zadania trwa do 31.12.2023 r.  

 

Koszt ogólny zadania:    535 946,93 zł 

Dofinansowanie:             455 554,89 zł 

Wkład własny:                 80 392,04 zł. 

 

• 02 lutego 2023r.  odbyła się wystawa "Ikona - sztuka modlitwą pisana" podczas, której swoje 

prace prezentowała prof. dr hab. Zofii Hanny Kuźniewskiej, 

• 09 lutego 2023r. w szkole podstawowej odbyła się gala Primus Inter Pares.. Tytuł i statuetka 

Primus Inter Pares po raz kolejny trafiła w ręce Roksany Czermińskiej uczennicy klasy V a; 

• 10 lutego 2023r. odbyła się wystawa rzeźb lokalnego artysty Andrzeja Breńskiego, 

• 13 lutego 2023r. podpisałem umowę ze Stowarzyszeniem Psijazna Dłoń” na realizację 

zadania w zakresie zapobiegania bezdomności zwierząt i zapewnienia opieki bezdomnym 

zwierzętom oraz ich wyłapywanie.; 

• od 13 lutego 2023r. w ramach „Ferii w mieście ” MCKSiR odbywały się zajęcia dla dzieci, 

• 15 lutego 2023r. podpisałem umowę na realizację programu "Asystent osobisty osoby 

niepełnosprawnej", który będzie realizowany przez Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej. Jako 

samorząd pozyskaliśmy na ten cel z Solidarnościowego Funduszu Wsparcia Osób 
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Niepełnosprawnych niemal 𝟭𝟳𝟬 𝘁𝘆𝘀𝗶𝗲 ̨𝗰𝘆 𝘇ł𝗼𝘁𝘆𝗰𝗵. W 2022 roku z programu "Asystent 

osobisty osoby niepełnosprawnej" skorzystało 11 mieszkańców Raciąża, a asystenci udzielali 

im wsparcia w sumie przez 𝟯,𝟱 𝘁𝘆𝘀𝗶𝗮 ̨𝗰𝗮 𝗴𝗼𝗱𝘇𝗶𝗻. 

• 20 lutego 2023r. podpisałem umowę na realizację programu " Opieka wytchnieniowa - 

Edycja 2023", który będzie realizowany przez Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej. Jako 

samorząd pozyskaliśmy na ten cel z Solidarnościowego Funduszu Wsparcia Osób 

Niepełnosprawnych niemal 5𝟬 𝘁𝘆𝘀𝗶𝗲 ̨𝗰𝘆 𝘇ł𝗼𝘁𝘆𝗰𝗵. W 2022 roku z programu "Opieka 

wytchnieniowa" skorzystało 9 mieszkańców Raciąża, a osoby współpracujące z MOPS-em 

udzielały im pomocy przez 𝟵𝟬𝟬 𝗴𝗼𝗱𝘇𝗶𝗻. 

• 24 lutego2023r. wraz Przewodniczącym Rady Miejskiej miałem przyjemność wręczyć 

Stypendia Burmistrza i Rady Miejskiej za wybitne wyniki w nauce w I semestrze roku 

szkolnego 2022/2023. Trafiły one do czworga uczniów Szkoła Podstawowa im. St. 

Konarskiego  w Raciążu oraz jednej uczennicy z Zespołu Szkół w Raciążu oraz jednej z STO 

w Raciążu.  

• 24 lutego 2023r. podpisałem umowę z LKS „Błękitni” Raciąż, ramach której klub na 

realizację zadania pn. "Prowadzenie zajęć sportowych, oraz organizowanie imprez 

sportowych i imprez o podobnym charakterze" otrzyma dotację z budżetu miasta w wysokości 

𝟭𝟬𝟬 𝘁𝘆𝘀𝗶𝗲 ̨𝗰𝘆 𝘇ł𝗼𝘁𝘆𝗰𝗵.  

• 28 lutego 2023r. Ochotnicza Straż Pożarna w Raciążu obchodziło 120 rocznicę utworzenia 

jednostki.  

• 04 marca 2023r. z okazji Narodowego Dnia Pamięci Żołnierzy Wyklętych uczniowie Szkoły 

Podstawowej im. St. Konarskiego w Raciążu wzięli udział w biegach przełajowych "Tropem 

Wilczym". Poprzez to wydarzenie szkoła promowała zarówno postawy patriotyczne jak                                     

i prozdrowotne oraz prosportowe. 

• 03 marca 2023r. w ramach świętowania Dnia Kobiet odbył się specjalny panel konferencyjny 

𝗧𝗢�̇�𝗦𝗔𝗠𝗢�́�𝗖 ́ 𝗞𝗢𝗕𝗜𝗘𝗧𝗬 - 𝗞𝗮�̇�𝗱𝗮 𝗶𝗻𝗻𝗮, 𝘄𝘀𝘇𝘆𝘀𝘁𝗸𝗶𝗲 𝘄𝘆𝗷𝗮 ̨𝘁𝗸𝗼𝘄𝗲 

• 05 marca 2023r. razem z Przewodniczącym Rady Miejskiej uczestniczyliśmy we mszy 

świętej w intencji założyciela Ochotnicza Straż Pożarna w Raciążu dr Romana Wnorowskiego.                             

Po nabożeństwie wraz z druhami złożyliśmy symboliczne kwiaty na jego grobie 

• 08 marca 2023r. odbył się heppening z okazji Dnia Kobiet podczas, którego wraz z 

dyrektorem MCKSiR Arturem Adamskim wręczaliśmy słodkie upominki mieszkankom 

miasta. 

•  10 marca 2023r. został ogłoszony konkurs wielkanocny dla uczniów szkół z terenu miasta. 

Uczestnik musi wykonać tradycyjną pisankę używając dowolnej techniki. Prace można 

składać  w sekretariacie urzędu do dnia 29 marca 2023 r. 

• 02 kwietnia 2023r. w Niedzielę Palmową odbędzie się Kiermasz Wielkanocny. Tym razem 

kramy wystawiennicze pojawią się na placu przed kościołem parafialnym. 

 

https://www.facebook.com/SzPRaciaz?__cft__%5b0%5d=AZUedu7Z582JZtmghSsjOstl5bC4Gr0GJJetlozj1wv963_jFPlcdFM8XISqhJI5OP2l0-bCwVDuEB5C-BQtpueTHR0-9EUD3nE0ctQd9EcRRjxx7zpzaOCQIFsNjGdLcmtQtWo3PsvFWKsdJ9nLHLx8LCDpU0aA-ap7KukLFpIee6F92Fmfu059bBXjsQs3Jg4&__tn__=-%5dK-R
https://www.facebook.com/SzPRaciaz?__cft__%5b0%5d=AZUedu7Z582JZtmghSsjOstl5bC4Gr0GJJetlozj1wv963_jFPlcdFM8XISqhJI5OP2l0-bCwVDuEB5C-BQtpueTHR0-9EUD3nE0ctQd9EcRRjxx7zpzaOCQIFsNjGdLcmtQtWo3PsvFWKsdJ9nLHLx8LCDpU0aA-ap7KukLFpIee6F92Fmfu059bBXjsQs3Jg4&__tn__=-%5dK-R
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Jak Państwo pamiętacie 30 stycznia 2023 roku Rada Miejska przyjęła uchwałę w sprawie 

studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Miasta Raciąża. W 

następstwie tej uchwały przedstawiłem Wojewodzie Mazowieckiemu przedmiotową uchwałę 

i do tej pory nie było żadnych informacji zwrotnych, można więc wnioskować, że Wojewoda 

przyjął i zaakceptował bez uwag naszą uchwałę, w związku z tym wejdzie ona w życie.  

13 marca 2023 roku Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 

Warszawie ogłosił nabór wniosków o dofinansowanie zadań z zakresu ochrony Ziemi. Gmina 

Miasto Raciąż złożyła wniosek o przyznanie dofinansowania na utylizację wyrobów 

zawierających azbest na terenie Miasta Raciąża. Co roku cyklicznie azbestu pozbywamy się z 

terenu miasta. Wszystkich Państwa, którzy chcieliby jeszcze przystąpić do tego programu 

zachęcam do tego. Wystarczy zgłosić się do Urzędu Miasta. Dotacja nie może przekroczyć 

70% kosztów kwalifikowanego zadania, a brakującą kwotę dopłacamy do utylizacji. 

Cały czas prowadzimy sprzedaż węgla. Mamy do dyspozycji około 1,7 ton węgla ekogroszku 

i około 7 ton orzecha. Obecne ceny zostały zmniejszone, więc zachęcam, jeżeli ktoś z 

mieszkańców chce na lepszych warunkach kupić. Ceny zostały zmniejszone, nawet są już 

troszkę poniżej kosztów, ale chcemy też żeby węgiel nie zalegał nam na składzie. 

Tak jak radny powiatowy Adamski wspomniał, w końcu została ponownie uruchomiona 

nocna i świąteczna w Raciążu. Cieszę się, że w końcu dało się wznowić jej działalność, ale to, 

co się działo przez ten czas jak nie funkcjonowała, nigdy nie powinno się zdarzyć. Byliśmy 

okłamywani, mówiono nam nieprawdę, wprost nawet na początku wskazywano moją osobę 

jako winną tego, że nie ma nocnej pomocy, potem obarczano winą Radę Miejską, po czym się 

okazało, że tak naprawdę zarówno pieniądze, jak i lekarze są, tylko wszystko było kwestią 

dobrej woli. Szanowni mieszkańcy, już od kilkunastu dni można ponownie korzystać z usług 

nocnej i świątecznej pomocy lekarskiej w Raciążu. Zachęcamy do tego, po to to robiliśmy, 

natomiast jeszcze raz powiem, takie sytuacje jakie były, nigdy nie powinno mieć miejsca. Nie 

powinno się wydarzyć pozbawienie mieszkańców Raciąża i okolic na tyle miesięcy dostępu 

do lekarza. Ja o to walczyłem od początków bycia Burmistrzem, byłem pomysłodawcą tego 

przedsięwzięcia, żeby nocna pomoc lekarska w Raciążu powstała. Pisałem w tych sprawach 

do władz ówczesnego powiatu, który wcale nie był tym zainteresowany i do NFZ-u. Dopiero 

po kilku latach udało się ten pomysł zrealizować. Pan Adamski dziękował samorządowcom. 

Jak powiem, że lasu rąk do pomocy ani wsparcia u tych samorządowców nie było. Tak 

naprawdę z Raciąża interesowałem się tym tylko ja, Pan Przewodniczący  Rady i Pan 

Adamski jako członek zarządu powiatu. Niestety większego bloku osób walczących o to, 

żeby  nocna pomoc wróciła do Raciąża  niestety nie było. Natomiast można było liczyć na 
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wsparcie Zarządu Powiatu i Rady Powiatu, które również chciały swój głos wyrazić. 

Natomiast jeśli chodzi o gminy, to wielkiego zrywu niestety nie widziałem, a szkoda, bo tak 

naprawdę jak się patrzy na te osoby, które do naszej nocnej pomocy przychodzą, to są to 

osoby zarówno z terenu miasta, terenu gminy Raciąż ale też z Drobina, z Siemiątkowa. Tak 

naprawdę z całych wszystkich okolic naszego miasta, więc dla tych wszystkich 

użytkowników będzie ważne to, że nocna i świąteczna pomoc w Raciążu ponownie 

funkcjonuje.. 

Chciałbym też powiedzieć, że wielokrotnie rozmawiałem z Panem Marszałkiem 

Województwa Mazowieckiego Wiesławem Raboszukiem prosząc o wpisanie do tego 

instrumentu zadań ważnych dla województwa, przebudowy dróg w Raciążu, które odbywają 

się w ramach Polskiego Ładu. Z przyjemnością informuję, że zarząd województwa przychylił 

się do tej prośby. Mamy ponad 1 600 000 zł, które są wpisane w projekt uchwały sejmiku, 

więc jeżeli ta uchwała sejmiku zostanie przyjęta, to możemy liczyć na dofinansowanie do 

realizacji tego dużego zadania o ponad 8 000 000 złotych. Dodatkowo będziemy mieli 

wsparcie samorządu Mazowsza, a to jest dla nas bardzo ważne. Mamy tam ponad 2 000 000 

zł. wkładu własnego, więc 1 600 000 zł. to już jest znacząca część. Również zwróciłem się z 

pismem do Urzędu Marszałkowskiego o zwiększenie  pomocy o te różnice i być może uda 

nam się pozyskać pozostałą kwotę jako wkład własny. Byliśmy bardzo zadowoleni z tego 

obrotu sprawy na tym etapie, bo w dużym stopniu nasz budżet ulegnie poprawie. W tej chwili 

jeszcze nie macie Państwo tego w projekcie uchwały budżetowej, bo będziemy to mieli, jeżeli 

uchwała na sejmiku wojewódzkim zostanie podjęta. Myślę, że możemy liczyć na to, a to 

znacząco poprawi nasz budżet na ten rok, więc być może uda się no nam dużo lepiej ten 

budżet ułożyć niż do tej pory myśleliśmy. Dziękuję bardzo.  

 

Ad – 6 

Wystąpienia Przewodniczących stałych Komisji Rady Miejskiej 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Artur Gizler poinformował, że dnia 27 lutego 2023 r 

odbyło się posiedzenie Komisji, którego tematem była kontrola działalności statutowej 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Raciążu. 

 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Andrzej Karasiewicz poinformował, że dnia 

20 marca 2023 r. w budynku Urzędu Miejskiego w Raciążu odbyło się posiedzenie Komisji 

Rady Miejskiej, w których wzięli udział: Burmistrz Miasta Mariusz Godlewski, Sekretarz 

Miasta Renata Kujawa, Skarbnik Miasta Maria Karwowska oraz zaproszeni goście.  
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W pierwszym punkcie posiedzenia kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej                            

w Raciążu pani Elżbieta Kosiorek przedstawiła sprawozdanie z realizacji „Gminnego 

Programu Wspierania Rodziny w Gminie Miasto Raciąż na lata 2022-2024 w 2022 roku”. 

Pani kierownik poinformowała, że rodzinom przeżywającym trudności w wypełnianiu funkcji 

opiekuńczo-wychowawczych, MOPS udzielał wsparcia, które polegało na diagnozowaniu                                            

i analizie  sytuacji rodziny i środowiska rodzinnego. Powyższymi zadaniami zajmowali się 

pracownicy socjalni, którzy wspierali rodziny korzystające ze wsparcia MOPS. Praca socjalna 

polegała również na zabezpieczeniu podstawowych potrzeb bytowych dziecka i rodziny.                          

Z powodu bezradności w sprawach opiekuńczo – wychowawczych pomoc finansową 

otrzymało  35 rodzin, w tym 23 rodziny niepełne i 12 rodzin wielodzietnych 

 

Do maja 2022 r. MOPS w Raciążu realizował ustawę o pomocy państwa w wychowaniu 

dzieci - 500+. Łącznie na realizację całego zadania wydano kwotę 1 685 071,87 zł,   w tym na 

wypłatę świadczeń 1 679 511,90 zł. Pomoc ta skierowana była do 657 dzieci, liczba 

wypłaconych świadczeń – 3 367. 

 

W 2022 r. realizowane były zadania z zakresu wspierania rodziny wynikające z ustawy                      

o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej.  Na ich realizację MOPS w Raciążu 

otrzymał dotację z Funduszu Pracy w wysokości 3 000,00 zł w ramach Programu „Asystent 

rodziny i koordynator rodzinnej pieczy zastępczej”. Środki własne na realizację tego zadania 

to kwota 61 094,05.  Z asystentem rodziny w  2022 r.  współpracowało łącznie 13 rodzin. 

Wsparciem asystenta objętych było 25 dzieci.   

 

W  2022 r. Gmina Miasto Raciąż ponosiła częściową odpłatność za pobyt dzieci z terenu 

miasta w instytucjonalnych i rodzinnych formach pieczy zastępczej.  Częściowa odpłatność                                

za pobyt 10 dzieci w instytucjonalnej pieczy zastępczej, czyli w placówkach opiekuńczo-

wychowawczych  wyniosła - 236 912,39 zł. Za pobyt 15 dzieci w rodzinnych formach 

pieczy zastępczej, czyli w rodzinach zastępczych częściowa odpłatność wyniosła – 96 468,41 

zł. 

 

W 2022 r. wspieranie rodziny prowadzone było w dwóch formach: pracy z rodziną oraz 

pomocy w opiece i wychowaniu dziecka.  Praca z rodziną prowadzona była w szczególności 

poprzez konsultacje, poradnictwo i pomoc prawną w zakresie prawa rodzinnego.  Pracę z 

rodzinami wykonywał asystent rodziny przy wsparciu przede wszystkim  pracowników 

socjalnych, innych pracowników MOPS oraz dzielnicowych Komisariatu Policji w Raciążu. 
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W kolejnym punkcie posiedzenia kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej                             

w Raciążu pani Elżbieta Kosiorek przedstawiła sprawozdanie z realizacji „Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie 

w Gminie Miasto Raciąż na lata 2021-2025”. W 2022 r. Zespół Interdyscyplinarny ds. 

przeciwdziałania przemocy w rodzinie  w Gminie Miasto Raciąż spotkał się 17 razy. 

Prowadzono zatem 17 procedur z 2022 r. i  6 wszczętych w 2021 r. 

 

Zespół Interdyscyplinarny współpracował z Punktem wsparcia dla osób uzależnionych i ich 

rodzin w Gminie Miasto Raciążu, działającym w Miejskim Ośrodku Pomocy Społecznej                           

w Raciążu. Punkt działał raz w tygodniu – we wtorki w godzinach 14.00 – 18.00.  W 2022 r.              

w Punkcie wsparcie otrzymały 52 osoby, z którymi terapeuta odbył  415 spotkań, w tym:                             

z 6 kobietami uzależnionymi od alkoholu, z 25 kobietami współuzależnionymi                                                      

i doświadczającymi przemocy i  z 4 dzieci. Ze wsparcia Punktu skorzystało 7 mężczyzn 

uzależnionych od alkoholu  (61 spotkań) i 10 nieuzależnionych, w tym sprawców przemocy 

(91 spotkań). 

 

Następnie Pani kierownik przedstawiła Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Raciążu za  2022 rok. 

 

W  2022 r.  na realizację zadań wydatkowano kwotę 9 301.916,45 zł w tym środki 

z budżetu państwa to kwota 4 555.584,54 zł, z budżetu miasta 1 905.258,29 zł, z 

Funduszu Pomocy Obywatelom Ukrainy – 245.173,62 zł i z Funduszu Przeciwdziałania 

COVID-19 – 2 595.900,00 zł.  Środki te były wydatkowane m.in. na zadania własne i 

zlecone, na zasiłki celowe, usługi opiekuńcze oraz inne zadania wynikające z zakresu pomocy 

społecznej.  

 

Na zasiłki stałe wydano 124 415,64 i przyznano je 18 osobom, na zasiłki okresowe 

wydatkowano łącznie 42 939,76 zł, w tym 15 450,76 zł to kwota środków z budżetu Miasta,                  

a z budżetu Wojewody Mazowieckiego – kwota 27 489, 00 zł., na zasiłki celowe i celowe 

specjalne wydatkowano łącznie  kwotę 52 956,91 zł. Pomoc była skierowana do 93 osób.                          

W tym 40 osób otrzymało zasiłki celowe specjalne. W 2022 r. w schronisku dla osób 

bezdomnych przebywała 1 osoba. Na pokrycie kosztów pobytu tej osoby wydatkowano  

kwotę 642,98 zł. 
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MOPS w Raciążu w 2022 r.  realizował program wieloletni „Pomoc Państwa w zakresie 

dożywiania na lata 2014-2020”. Pomoc w formie posiłku otrzymało ogółem 67 uczniów. 

Wydatkowano na to zadanie  kwotę 36 093,00 zł - środki z budżetu Wojewody 

Mazowieckiego to kwota 28 720,40 zł,  z budżetu Miasta – 7 318,60 zł. 

 

W marcu  2022 r. Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej w Raciążu po raz pierwszy realizował  

program resortowy Ministra Rodziny i Polityki Społecznej pn. "Asystent osobisty osoby 

niepełnosprawnej" – edycja 2022. Gmina Miasto Raciąż wydatkowała na ten cel pozyskane 

środki finansowe w wysokości 145 721,61 zł. Źródłem finansowania były środki                                          

z Solidarnościowego Funduszu Wsparcia Osób Niepełnosprawnych. Głównym celem 

Programu było wprowadzenie usług asystenta jako formy ogólnodostępnego wsparcia w 

wykonywaniu codziennych czynności oraz funkcjonowaniu  w życiu społecznym. W ramach 

Programu zrealizowano usługi asystenta osobistego dla 11 osób niepełnosprawnych 

– mieszkańców Gminy Miasto Raciąż. 

 

Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej w Raciążu również po raz pierwszy realizował  

Programu "Opieka wytchnieniowa" - edycja 2022.  Gmina Miasto Raciąż wydatkowała 

pozyskane na ten cel środki finansowe w wysokości 36 815,48 zł. Źródłem finansowania były 

także środki z Solidarnościowego Funduszu Wsparcia Osób Niepełnosprawnych. Opieka 

wytchnieniowa miała za zadanie odciążenie członków rodzin lub opiekunów osób 

niepełnosprawnych poprzez wsparcie ich w codziennych obowiązkach lub zapewnienie 

czasowego zastępstwa. Dzięki temu wsparciu osoby zaangażowane na co dzień w 

sprawowanie opieki dysponowały czasem, który mogły przeznaczyć na odpoczynek i 

regenerację, jak również na załatwienie niezbędnych spraw. W ramach Programu  

wprowadzono usługi opieki wytchnieniowej dla 9 osób niepełnosprawnych w 

stopniu znacznym – mieszkańców Gminy Miasto Raciąż. 

Ponad to w 2022 roku MOPS wydawał decyzje dotyczące dodatku osłonowego, węglowego i 

energetycznego i elektrycznego.  

 

W kolejnym punkcie przewodniczący Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Raciążu pan Robert Kędzierski przedstawił informację z działalności 

Komisji w  2022 r.  Pan Kędzierski poinformował, że w 2022 roku odbyło się 4 posiedzenia 

Komisji, na które łącznie zostało wezwanych 16 osób podejrzanych o nadużywanie alkoholu. 

W roku 2022 planowane wydatki w rocznym harmonogramie zostały określone w wysokości 

150 000,00 zł. Z uwagi na wyższe dochody osiągnięte przy sprzedaży napojów alkoholowych 

w punktach sprzedaży mieszczących się na terenie miasta Raciąża opłaty roczne wzrosły do 
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195 714,81 zł. Środki te zostały wydatkowane na działania profilaktyczne i edukacyjne z 

zadań Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.   

 

Następnie radni dyskutowali nad Sprawozdaniem o budownictwie komunalnym i sytuacji 

mieszkaniowej w mieście oraz o Sprawozdaniu o stanie sanitarnym, ochrony środowiska i ochrony 

przeciwpożarowej w 2022 roku. Oba dokumenty radni otrzymali drogą mailową przed 

posiedzeniem Komisji. 

 

Następnym tematem było opiniowanie projektów uchwał, które będą podejmowane                               

na dzisiejszej Sesji. Burmistrz, Pani Sekretarz i Pani Skarbnik omówili każdy z projektów.   

W punkcie „Sprawy różne” odbyła się dyskusja nad sytuacją finansową miasta, omawiano 

także kryteria dotyczące udzielania dotacji na finansowanie lub dofinansowanie kosztów 

zmiany źródeł ciepła. Ponad to radni poruszali bieżące sprawy dotyczące naszego miasta                           

i  problemów, z którymi zgłaszają się do nich mieszkańcy. 

Na tym posiedzenie zakończono.  

 

Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę.  

 

Ad - 7 

Dyskusja nad projektami uchwał 

 

Przewodniczący Rady wznowił obrady.  

Burmistrz omówił projekty uchwał, które zostały wprowadzone do porządku obrad. 

Szanowny Panie Przewodniczący, Państwo Radni, tak jak rozmawialiśmy na posiedzeniu 

Komisji, złożyłem wniosek do Urzędu Marszałkowskiego o udzielenie nam dotacji na 

wsparcie wymiany źródeł ciepła. Zr strony Urzędu Marszałkowskiego będzie to kwota 

300 000 zł, natomiast nasz wkład własny to dodatkowe 75 000 zł. 

Będziemy dofinansowywać wymianę źródeł ciepła, czyli wymianę kotłów grzewczych na 

inne, bardziej ekologiczne. Ponieważ te fundusze pozwolą na wymianę pieców o kilkunastu, 

może u kilkudziesięciu osób ustaliliśmy kryteria określające kto ma pierwszeństwo w 

otrzymaniu tej dotacji. Pierwszeństwo będą miały osoby, które używają tych najbardziej 

szkodliwych dla środowiska kotłów. Kwota dofinansowania to 50% kosztów poniesionych na 

zakup nowego źródła ogrzewania, ale nie więcej niż 20 000 zł. Natomiast, jeżeli ktoś 

zdecyduje się na inny rodzaj źródła ciepła, to otrzyma 50% kosztów poniesionych, jednak nie 
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więcej jak 10 000 zł. Ważne jest też to, że nasz program będzie można łączyć z programem 

„Czyste Powietrze” i z innymi źródłami dofinansowania.  Korzystanie z tego programu 

pozwoli za uzyskanie sporej części zwrotu wydatków na wymianę źródła ciepła. O tym, jak 

jest to ważne, możemy się przekonać wszyscy chodząc po naszym mieście, szczególnie w 

okresie jesienno – zimowym, kiedy cały dym snuje się nad miastem. Stąd ten pomysł i nasze 

działania, żeby mieszkańcom pomóc, żebyśmy mieli jak najczystsze powietrze. Pojawiły się 

naprawdę bardzo atrakcyjne programy rządowe, które będzie prowadził Narodowy Fundusz 

Ochrony Środowiska, Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Bank Ochrony 

Środowiska. Pierwszy raz będą pieniądze nie tylko dla samorządów, ale także dla wspólnot 

mieszkaniowych, dla spółdzielni i dla indywidualnych osób. Dotyczy to zarówno wymiany 

źródeł ciepła, termomodernizacji budynków, ale również działań remontowych. W 

szczególności dobre warunki są dla wspólnot mieszkaniowych, które będą  mogły uzyskać 

nawet 60% zwrotu kosztów, plus dodatkowe granty, na przykład w wysokości 30%, jeżeli 

remont będzie obejmował termomodernizację lub wymianę źródła ciepło. Oczywiście my 

jako miasto złożymy wnioski, zachęcam też mieszkańców, żeby z tych programów 

skorzystali.  

Radny Artur Gizler: dostaliśmy dziś projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Patrząc na te mapki, niektóre obszary 

są tak jakby pustymi placami, które mają wejść w ten plan. Czy coś w tych miejscach jest 

planowane do realizacji? Jeśli tak, to czego one dotyczą?  

Burmistrz: Inicjatywę zmiany planu zapoczątkowały wnioski składane przez mieszkańców do 

różnego rodzaju nieruchomości. Jednym z największych wnioskodawców były Cedrob i 

Polmlek.  W 2012 roku kiedy był uchwalany plan zagospodarowania przestrzennego jeszcze 

przez poprzednią Radę na wniosek ówczesnego burmistrza, przyjęto ograniczenie na terenie 

całego miasta. Wysokość budynków, które służą również celom przemysłowym ograniczono 

do 20 m. Nie wiem jaki był cel przyjęcia tego ograniczania. Podjęcie takiej uchwały nie było 

logiczne, ponieważ już wówczas np. Cedrob miał dużo wyższe budynki. Dlatego chcemy 

zdjąć te ograniczenia, żeby w sposób bezkonfliktowy i bez możliwości podważenia decyzji 

budowlanych można było budować np. magazyny. Dotyczy to również wniosków na ulicy 

Zawoda, Chrobrego, Kilińskiego i koło Jesionowej. Były to indywidualne wnioski 

mieszkańców albo właścicieli nieruchomości. Łącznie w budżecie na ten cel około 20 000 zł. 

Chciałbym przy tej okazji powiedzieć, że w tej chwili w Sejmie procedowana jest nowa 

ustawa, która proponuje, żeby w ogóle zlikwidować studium uwarunkowań. Proponują robić 

ogólny plan inwestycyjny czy plan zagospodarowania i żeby był on był odniesieniem. Gmina 

będzie miała obowiązek taki plan uchwalić ciągu kilku lat. To wszystko jest w sferze rozmów. 
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Powiem Państwu własną refleksję , że obecne przepisy dotyczące polityki przestrzennej, 

mogły być dobre 40 albo 30 lat temu, kiedy dynamika rozwoju nie była tak duża zmian. W 

obecnym czasie, kiedy dynamika zmian i w ogóle życia ludzi jest tak szybka taki plan 

zagospodarowania, ma rację bytu na okres około 10 lat. Duża część handlu przechodzi do 

Internetu, coraz więcej ludzi chce mieszkać w budownictwie wielorodzinnym, bo koszty 

budowy domów są ogromne. Myślę, że to, co my teraz uchwalamy, już nie będzie tak trwałe 

jak kiedyś, że uchwalano plan zagospodarowania przestrzennego i on był ważny przez 30 czy 

20 lat.  

Radny Ryszard Godlewski – kto w Urzędzie będzie zajmował się sprawami dotyczącymi 

dofinansowania na wymianę nośników ciepła? 

Burmistrz – będzie się tym zajmował pan Dariusz Grablewski. 

Ad – 7 

Podjęcie uchwał 

• XXXVII/326/2023 Rady Miejskiej w Raciążu z dnia 27 marca 2023 r. w sprawie ustalenia 

Regulaminu  Pomocy Zdrowotnej dla nauczycieli. 

Uchwała przyjęta jednogłośnie. 

 

• XXXVII/327/2023 Rady Miejskiej w Raciążu z dnia 27 marca 2023 r. w sprawie uchylenia 

Uchwały Nr XXXVI/321/2023 Rady Miejskiej w Raciążu z dnia 30 stycznia 2023 roku w sprawie 

udzielenia Powiatowi Płońskiemu pomocy finansowej w formie dotacji celowej z budżetu Gminy 

Miasto Raciąż na dofinansowanie zadania pn.”Przebudowa drogi powiatowej nr 3021W Płońsk-

Raciąż. 

Uchwała przyjęta jednogłośnie. 

 

• XXXVII/328/2023 Rady Miejskiej w Raciążu z dnia 27 marca 2023 r. w sprawie wyrażenia zgody 

na zawarcie kolejnej umowy na dzierżawę części nieruchomości stanowiącej własność Gminy Miasto 

Raciąż. 

Uchwała przyjęta jednogłośnie. 

 

• XXXVII/329/2023 Rady Miejskiej w Raciążu z dnia 27 marca 2023 r. w sprawie wyrażenia zgody 

na zawarcie kolejnej umowy na dzierżawę części nieruchomości stanowiącej własność Gminy Miasto 

Raciąż. 

Uchwała przyjęta jednogłośnie. 

 

• XXXVII/330/2023 Rady Miejskiej w Raciążu z dnia 27 marca 2023 r. w sprawie wyboru 

przedstawicieli Rady Miejskiej w Raciążu do Raciąskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego IV 
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kadencji. 

Uchwała przyjęta jednogłośnie. 

 

 

• XXXVII/331/2023 Rady Miejskiej w Raciążu z dnia 27 marca 2023 r. w sprawie zmieniająca 

Uchwałę Nr XXIII/204/2021 Rady Miejskiej w Raciążu z dnia  21 czerwca 2021 roku w 

sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy 

Miasto Raciąż 

Uchwała przyjęta jednogłośnie. 

 

• XXXVII/332/2023 Rady Miejskiej w Raciążu z dnia 27 marca 2023 r. w sprawie programu 

udzielania dotacji na finansowanie lub dofinansowanie kosztów wymiany źródeł ciepła. 

Uchwała przyjęta jednogłośnie. 

 

• XXXVII/333/2023 Rady Miejskiej w Raciążu z dnia 27 marca 2023 r. w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasto Raciąż. 

Uchwała przyjęta jednogłośnie. 

 

• XXXVII/334/2023 Rady Miejskiej w Raciążu z dnia 27 marca 2023 r. w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej Gminy Miasto Raciąż na rok 2023. 

Uchwała przyjęta jednogłośnie. 

 

• XXXVII/335/2023 Rady Miejskiej w Raciążu z dnia 27 marca 2023 r. w sprawie przeznaczenia do 

sprzedaży w formie przetargu lokalu mieszkalnego nr 9 położonego w Raciążu przy pl. Adama 

Mickiewicza 18/22 I. 

Uchwała przyjęta jednogłośnie. 

 

• XXXVII/336/2023 Rady Miejskiej w Raciążu z dnia 27 marca 2023 w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części terenów przy ul. 

Płockiej oraz ul. Zawoda w Raciążu . 

Uchwała przyjęta jednogłośnie. 

 

• XXXVII/337/2023 Rady Miejskiej w Raciążu z dnia 27 marca 2023 r w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentów miasta Raciąża. 

Uchwała przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad – 7 

Wolne zapytania i wnioski 
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Burmistrz –w ostatnim tygodniu razem z druhami z Ochotniczej Straży Pożarnej w Raciążu 

byliśmy w Płońsku w Państwowej Straży Pożarnej na wręczeniu promes do zakupów 

samochodów strażackich. Z naszego powiatu takie środki otrzymały tylko dwie ochotnicze 

straże pożarne: OSP z Naruszewa i nasza jednostka. Promesy wręczał Minister Maciej Wąsik. 

Otrzymana promesa opiewa na kwotę 200 000 zł co stanowi połowę wartości samochodu, 

którego wartość szacowana jest na 400 000 zł. Złożyliśmy wniosek do Urzędu 

Marszałkowskiego dofinasowanie w kwocie 100 000 zł. Będziemy jeszcze składali wnioski 

do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska o wsparcie.  

Dodatkowo chciałem poinformować, że 14 kwietnia w Raciążu odbędzie się wmurowanie 

kamienia węgielnego pod budowę strażnicy  Państwowej Straży Pożarnej w Raciążu. Tej 

chwili będziemy, będziemy zmierzali ku końcowi budowy. Przetarg jest rozstrzygnięty, całość 

finansowana jest ze środków państwowych, oprócz wkładu w zakup działki żadnych innych 

środków finansowych miasto nie ponosiło.  Jest szansa, że jesienią nastąpi otwarcie 

Państwowej Straży Pożarnej. Jest to inwestycja, która na pewno wpłynie na poprawę 

bezpieczeństwa nie tylko w rejonie Raciąża, ale również całego obszaru oddziaływania.  

Przewodniczący Rady - Dziękuję Panie Burmistrzu, ważne słowa Pan powiedział z tego 

względu, że wiadomo, że pobudowanie Państwowej Straży Pożarnej w naszym mieście 

podniesie nasze bezpieczeństwo. Natomiast od początku, tak jak dyskutowaliśmy, dobrze, że 

rozumiane jest, że źle by się zadziało, gdyby nasza Ochotnicza Straż po powstaniu 

zawodowej jednostki zakończyła swoją działalność. Jest to 120 lat tradycji, jednostka nadal 

funkcjonuje prężnie, dzieją się w niej dobre rzeczy, więc myślę, że w każdych rozmowach, 

trzeba zabiegać o to, żeby ta nasza OSP nadal istniała i działała no działała. 

Radny Artur Gizler - Panie Burmistrzu, w ciągu dwóch miesięcy powinny rozpocząć się  

remonty dróg. Czy jest ustalona jakaś kolejność remontów i czy to będzie inwestycja 

jednoroczna, dwuletnia czy może rozłożona na dłużej? To jest moje pierwsze pytanie. Jakiś 

czas temu wspominał Pan, że toczą się rozmowy w sprawie remontu budynku dawnej 

synagogi. Czy coś już się w tym temacie zadziało? 

Burmistrz - już rozpoczęła się przebudowa ulicy Polnej. Prace wykonuje PGKiM. Natomiast 

kolejność prac, które będzie wykonywał Zarząd Dróg i Mostów z Płońska jeszcze nie jest 

ustalona. Myślę, że w pierwszej kolejności będziemy  chcieli robić centrum miasta, a 

następnie osiedla. Na pewno będę starał się uniknąć takiej sytuacji, żeby rozpoczynać 

wszystkie prace na raz. Jeśli chodzi o czas realizacji prac wchodzących w zakres „Polskiego 

Ładu” to jest on przewidziany mniej więcej na pół na pół, natomiast ulice z projektów Urzędu 

Marszałkowskiego, to powinny zostać zrobione do końca roku.  Co do budynku po synagodze  
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to jesteśmy po ustaleniach wstępnych z Gminą Żydowską, która przeprowadzi całą  

renowację.  My się zobowiązaliśmy, że złożymy wniosek o dotację do Polskiego Ład. Mamy 

przygotowane wnioski i w dniu jutrzejszym prawdopodobnie zostaną złożone. A co dalej, to 

będzie zależało od tego, czy otrzymamy środki.  

 

Przewodniczący Rady – podczas rozmów z Panem burmistrzem i z częścią radnych 

ustaliliśmy, że będą przeprowadzane spotkania z mieszkańcami z ulic, którzy mieszkają przy 

ulicach, które będą remontowane. Bardzo bym prosił radnych o uczestniczenie w tych 

spotkaniach w zakresie swoich obwodów. Chcielibyśmy, żeby wszyscy mieszkańcy byli 

poinformowani o tym jak to będzie przebiegało. Kiedy już będzie ustalony harmonogram, to 

zaplanujemy cykl spotkań.  

Radna Marzanna Kubińska - Panie Burmistrzu, mam pytanie odnośnie gazyfikacji miasta. 

Takie pytania często pojawiają się ze strony mieszkańców z osiedla, gdzie ja jestem radną.  

Burmistrz - Ostatnio byłem na spotkaniu z mieszkańcami właśnie z tego osiedla i sprawa 

wygląda następująco, jeżeli chodzi o budowę sieci gazowej w Raciążu, odpowiadała za to i 

nadal odpowiada prywatna firma, która zaprzestała tej gazyfikacji na etapie, kiedy było zbyt 

mało zgłoszeń od mieszkańców, żeby opłacało się im to zrobić. My tą sieć troszkę 

rozbudowaliśmy, złożyliśmy wniosek o podłączenie do niej nowych bloków na ulicy 

Akacjowej i bez problemu warunki zostały wydane, sieć została doprowadzona i bloki,  

zarówno stare, jak i nowe, zostały podłączone do sieci. Jeżeli chodzi o ulice takie  

Kasztelańska, Basztowa, Ziemowita i całe to osiedle, to ustaliłem z mieszkańcami taki sposób 

działania, że po pierwsze my ze swej strony będziemy przeprowadzimy ankiety dotyczące 

tego kto będzie chciał się do gazu podłączyć i na podstawie tego badania podejmiemy 

rozmowy z firmą, która gaz dystrybuuje. Gaz jest doprowadzony do ulicy 19 Stycznia, więc 

nie będą to duże koszty, żeby podciągnąć przyłącze do osiedla. Jednak trzeba pamiętać o tym, 

że mówi się, że gaz za kilka lat, zostanie zabroniony jako źródło zasilania, więc myślę, że 

mieszkańcy muszą dobrze przemyśleć, czy długofalowo jest to dobra rzecz, czy też należy 

pomyśleć o ogrzewaniu przez pompę ciepła, czy gruntowną termomodernizację, na którą 

teraz można pozyskać pieniądze.  

Radna Magdalena Bylińska – czy zadziało się coś w temacie sprzątnięcia terenu przy 

Biedronce? 

Sekretarz Miasta – pracownik Urzędu był na wskazanym przez panią terenie, robił zdjęcia, 

jednak tego dnia teren przy Biedronce był sprzątnięty ale rzeczywiście pasek gruntu 

pomiędzy domem mieszkalnym, a Biedronką jest zanieczyszczony. 
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Radny Dariusz Dobrosielski - Panie Burmistrzu, pozwolę sobie na małe sprostowanie 

odnośnie otrzymanej promesy. Nie jest to suma 200 000 zł, tylko 250 000 zł, bo jeszcze                    

50 000 zł. doszło z Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego. Jeszcze mam takie pytanie, 

czy udało się ustalić sprawcę tego wandalizmu, który miał miejsce w tamtym tygodniu na 

terenie miasta. Jeżeli się udało to czy jest szansa, żeby pociągnąć go do odpowiedzialności 

finansowej za te zniszczone kosze i elewację na bibliotece. I jeszcze jedna rzecz, składam 

podziękowania dla Prezesa PGKiM-u za naprawdę i bardzo szybką reakcję na ulicy 

Przechodniej. W piątek, powstało tam zapadlisko w asfalcie i Panowie właśnie z PGKiM-u 

bardzo szybko  je zasypali.  

Burmistrz - jeśli chodzi o promesę, to pierwotnie otrzymaliśmy informację, że jest na kwotę  

200 000 zł. natomiast rozmawiałem z panem Ministrem i poprosiłem o zwiększenie jej o 

50 000 zł więc jeżeli kwota została zwiększona, to bardzo dziękuję jeszcze raz panu 

Ministrowi. W spawie wandalizmu, to mamy nagrane na, którym widać twarz sprawcy. 

Myślę, że jego dane zostaną ustalone. My na pewno będziemy wymagali tego, żeby wandal 

zwrócił koszty za uszkodzenia jakich dokonał. 

Przewodniczący Rady – w związku ze zbliżającymi się świętami Wielkanocy życzę Państwu 

Radnym, a w szczególności Radnemu Zbigniewowi Adamskiemu, który z powodu choroby 

nie uczestniczy w dzisiejszej Sesji oraz wszystkim zebranym i mieszkańcom miasta 

zdrowych, spokojnych i wesołych świąt.  

Burmistrz - Szanowni Państwo, ja również przyłączam się do życzeń, które przekazał Pan 

Przewodniczący. Życzę Państwu dużo radości w te święta, ze Zmartwychwstania Pańskiego, z   

nadchodzącej wiosny i oby ten nastrój radości udzielił się Państwu i Państwa rodzinom.  

 

Ad – 8 

Zamknięcie obrad 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął obrady                              

XXXVII Nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Raciążu. 

Protokołowała       Przewodniczący Rady Miejskiej 

Katarzyna Wawrowska                              Paweł Chrzanowski  
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